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EDUCATION

2002-2003
Post-doctoral researcher at the University of Québec in Montréal (UQAM)


Department of literary studies.Title of the project : « La mémoire de la terre dans 

l’écriture des Autochtones au Québec : les Innus, les Hurons et les Atikamekw ». 
1999-2001
Post-doctoral researcher at the University of Québec in Montréal (UQAM)



Department of literary studies.Title of the project  « La terre et le territoire entre la 

littérature amérindienne et la littérature palestinienne ». 
1994-1999
PhD  – University of Denis Diderot - Paris VII 




Department of literary studies : Text and image semiology and History

 
Title of the thesis : Figures de la Palestine dans l'œuvre de Jean Genet : Un Captif 
amoureux et autres textes. 
1993-1994
Master’s Degree in French and comparative literature - University of  Paris XIII – 

Villetaneuse




.


Master’s thesis title : Le soi et l’autre dans Un captif amoureux de Jean Genet. 
1993-1994
Researcher for the Hosting program of foreign researchers at the École 


Normale Supérieure of Fontenay/S.Cloud in Paris, France
1991-1992
Master’s Degree in Arabic literature 







Arabic studies and research institute Cairo, Egypt. Master’s thesis title : 


« L’écriture mythique dans le roman Khorrafeyet Saraya bint Al Ghoul de Emile 

Habibi. 

1990

Bachelor’s Degree in French literature 



French Department - Cairo University, Egypt.

SCHOLARSHIPS, GRANTS & RESEARCH
· 17-30 September : Research Visitor at the University of Paul Valéry-Montpellier 3, France, Department of Modern Literature. 

· 2012-2013: Grant by Birzeit University and the French Consulate in Jerusalem for the research:  Teaching French in Palestine: A third language towards a multilingual and cross-cultural education.
· 1-30 June 2010 : Research Visitor at the University of Angers, France, Department of Language Sciences.
· Dec 2001 – may 2002: GTRC Research group scholarship, « The Self and the Other ». Grant for a postdoctoral training in Montréal, University of UQAM.

· 1994-1999: scholarship from the French government to pursue doctoral studies.
· 1993-1994: scholarship from the French government for a training in France at the Ecole normale supérieure of Fontenay/St Cloud.
ACADEMIC POSITION
2016-


Assistant to the Dean of Arts, Birzeit University

2007-2014

Head of the French Department, Birzeit University

2003-


Assistant Professor, Birzeit University

2002- 2003

Research assistant at the University of Québec in Montréal (UQAM)
CONFERENCES
· « Réalité et fiction dans Un Captif amoureux de Jean Genet », conférence au département de Lettres modernes, Université Paul Valéry-Montpellier 3, Septembre 2016

· « Le français en Palestine », conférence à l’IEFE, Université, Paul Valéry-Montpellier 3, Septembre 2016

· « Language Policy : comparative study, Palestine, Egypte and Jordan » conference in Arabic, Birzeit University, June 2015"مقارنة سياسة التخطيط اللغوي في فلسطين ومصر والأردن : نتائج المقابلات" مداخلة في اليوم الدراسي حول مشروع ادخال اللغة الفرنسية في المدارس الحكومية. 6 حزيران 2015- جامعة بيرزيت.
·  « Apprendre le français à l’université : quel curriculum pour quels apprenants ? », international symposium on Foreign Languages for Academic Purposes, Birzeit University, September 2012.
· « Soit l’un soit l’autre ou soi-même à travers l’autre », international symposium Parcours, échanges et recoupements culturels, Cairo University, November 2010. 
· « Etudes et voix féministes palestiniennes », conférence à la maison des sciences humaines, University of Angers, June 2010
· « La francophonie en Palestine : une langue en déplacement dans un espace d'emprisonnement » 12th Congress of the International Federation of French Teachers (FIPF), Québec 2008. 
·  « Les Autochtones du Canada : rapatriement ou une autre dépossession », in : “Refugee Repatriation Process, Patterns and Mode of Transnationality a Comparative Perspective”, organised by Palestinian Diaspora and Refugee Center, Shaml (Ramallah-Palestine), and International Migration, Spaces and Societies, Migrinter (Poitiers - France), March 2004.
· « la dépossession ou la blessure irréparable de l’Histoire », communication dans le cadre des journées d’étude intitulées La dépossession territoriale entre poétique et politique, University of Québec in Montréal (UQAM), 14-15th April 2003.

·  « La dépossession dans l’écriture des Autochtones », communication dans le cadre de « midi-causerie du CELAT », University of Québec in Montréal (UQAM), 27th March 2002.

· « La géographie de l’absence ou l’espace dans la littérature palestinienne », communication au colloque L’Espace en toutes lettres, ACFAS, Sherbrooke, 14-15th May 2001. 
· « La Palestine dans l'écriture de Genet », communication au Colloque de Cerisy-la-Salle (France) sur Jean Genet, 14-21st August 2000. 
· « La réalité et la fiction dans Les Paravents de Jean Genet », communication au Congrès de l’ACFAS at the University of Québec in Montréal (UQAM), 15th May 2000.

· « La terre ou le territoire dans l’écriture de Jean Genet sur les Palestiniens », lecture at the  University of Québec in Montréal (UQAM), February 2000.
Symposium organization :
· Co-organisation of a Study Day on : teaching French in Palestine : a third language towards a multilingual and cross-cultural education. Birzeit University, 6 Juin 2015.
· Co-organisation of the International Symposium Langues étrangères sur objectifs universitaires, contexte (es), enjeux, pratiques : le cas de l’anglais et du français, Birzeit University, 25-26th September 2012.
· Organisation of Study Days on : La dépossession territoriale entre politique et poétique, University of Québec in Montréal (UQAM), 14-15th April 2003.
· Co-organisation of the Symposium : L’Espace en toutes lettres dans le cadre du 69e Congrès de l’Acfas, Sherbrooke, 14-15th May 2001.

PUBLICATIONS
· « Soi l’un soit l’autre ou soi-même à travers l’autre » in Parcours, échanges et recoupements culturels, Dar Al Nashr, Cairo, 2011.
· « la francophonie en Palestine : une langue en déplacement dans un espace d'emprisonnement », in Faire vivre les identités francophones, FIPF, Paris, 2010
· Direction du numéro spécial, intitulé « Quand les Autochtones expriment leur dépossession », de la revue Recherches amérindiennes au Québec, January 2004.
· « dépossession territoriale et autohistoire : l’écriture des Autochtones du Québec », dans Le soi et l'autre : l'énonciation de l'identité dans les contextes interculturels, sous la direction de Pierre Ouellet, Québec, Presses de l'Université Laval, 2003
· Co-direction avec Rachel Bouvet du livre L’Espace en toutes lettres, Québec, Editions Nota Bene, 2003.
· « La géographie de l’absence ou l’espace dans la littérature palestinienne », dans L’Espace en toutes lettres, Québec, Editions Nota Bene, 2003.
· «  "La dernière image du monde" ou l’écriture de Genet sur les Palestiniens », in Etudes françaises, vol.37, n° 3, autumn 2001.
·  « Et si la traduction devenait impossible. Etude appliquée sur le roman  d'Emile Habibi : Khorrafeyet Saraya bint al ghoul (Féerie de Saraya, fille de l'Ogre) »,  in Paroles, n° 6, Cairo, publication du Centre d'Études Françaises, March 1993. 

